



## *Representative Office of Japan to the P.A.*

Al-Wataniah Towers 5<sup>th</sup> Fl., Al-Bireh Municipality St., Al-Bireh

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 [repjapan@repjapan.ps](mailto:repjapan@repjapan.ps)

---

### **PRESS RELEASE**

January 19, 2011

#### ***Japan Celebrates the Completion of Two Schools in Al Far'a Area***

Today on January 19, 2011, the completion ceremony of the construction of Al Far'a Boys School and Wadi Far'a Girls School was held at Salah Khalaf Hall in Far'a Area in Tubas Governorate. Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian Authority, Ms. Lamis Al Alami, Minister of Education, Dr. Marwan Tubasi, Governor of Tubas, Mr. Yasser Abu Kishk, Head of the Popular Committee in Al Fara'a Camp, Mr. Husein Hmoud, Head of Wadi Fara'a Village Council attended the ceremony. These two schools were constructed as part of the project for establishment of new schools in the West Bank, which was funded by the Government of Japan in 2009 with the amount of JPY 900 million.

The project aims to improve the educational environment through the construction of seven schools in Jericho, Nablus, Tubas and Jordan Valley, in addition to equipping these schools with educational furniture and equipment. This will contribute to the improvement of the quality of education and providing access to education for all children, which are described as one of the main targets of "the Five Year Plan" formulated by the Palestinian Ministry of Education and Higher Education.

With full cooperation between Ministry of Education, JICA, and JICS, a total of 9 classrooms (1619.25 m<sup>2</sup>) were constructed for Al Fara'a Boys School and 16 classrooms (2612.29 m<sup>2</sup>) were constructed for Wadi Fara'a Girls School.

Mr. Hashimoto in his speech expressed that the Japanese Government is determined to continue its support to Palestinian people from human security perspective as well as from its political stands for their efforts to establish a viable independent Palestinian state that is capable to provide basic daily services to the people.

Government of Japan has extended over USD 1.1 billion as official development assistance since 1993 to the Palestinian people, ranging from humanitarian assistance to economic and social development.

## بيان صحفي

2011/01/19

### **اليابان تحتفل بالانتهاء من انشاء مدرستين في منطقة الفارعة**

تم اليوم الأربعاء 1201/11/19 الاحتفال بالانتهاء من انشاء مدرسة الفارعة للبنين ومدرسة وادي الفارعة للبنات وذلك في قاعة صلاح خلف في منطقة الفارعة في محافظة طوباس. حضر الحفل كلا من ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية السيد/ ناؤفومي هاشيموتو، ومعالي السيدة لميس العلمي، وزير التعليم، والدكتور مروان الطوباسي، محافظ طوباس، والسيد ياسر ابو كشك، رئيس اللجنة الشعبية في مخيم الفارعة، والسيد حسين حمود، رئيس مجلس قروي الفارعة. تم بناء هاتين المدرستين ضمن مشروع انشاء مدارس جديدة في الضفة الغربية والذي مولته حكومة اليابان في عام 2009 بمبلغ 900 مليون ين ياباني.

يهدف هذا المشروع إلى تحسين البيئة التعليمية من خلال بناء سبع مدارس في أريحا ونابلس وطوباس والأغوار، إضافة إلى تجهيزها بالأثاث المدرسي والمعدات التعليمية. حيث سيسهم ذلك في تحسين نوعية التعليم وتوفير فرص الوصول إلى المدارس لجميع الأطفال، والتي هو أحد الأهداف الرئيسية للخطة الخمسية التي وضعتها وزارة التربية والتعليم والتعليم العالي الفلسطينية.

ومن خلال التعاون الكامل بين وزارة التعليم وجايكا وجيكس، تم بناء تسع غرف دراسية لمدرسة الفارعة للبنين بمساحة كلية 1619.25 متر مربع، و ستة عشر غرفة دراسية لمدرسة وادي الفارعة للبنات بمساحة كلية 2612.29 متر مربع.

وأعرب السيد هاشيموتو في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني والسياسي ودعم جهوده لاقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة، الى جانب دعم جهوده لتطوير قدرات المؤسسات المحلية لتوفير الخدمات الأساسية اليومية للناس.

قدمت اليابان 1.1 مليار دولار للفلسطينيين كمساعدات رسمية للتنمية منذ عام 1993، بدءا من مساعدات انسانية الى مساعدات تنمية اقتصادية واجتماعية.